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   Protokół nr 37/18 
z posiedzenia Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
odbytego w dniu 20 marca 2018 r. 

 
Ad 1.  
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia (godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania członków 
komisji dokonała przewodnicząca komisji Beata Łobodzińska. Przewodnicząca komisji  
stwierdziła, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady Komisji Urbanistyki, Architektury i 
Środowiska Naturalnego Rady Miasta w Kędzierzynie-Koźlu są prawomocne. W chwili 
stwierdzania prawomocności komisji uczestniczyło w niej 5 radnych.  
W trakcie obrad przybyli kolejni radni (lista obecności radnych w załączeniu do protokołu). 
Komisja obradowała w Sali Obrad Urzędu Miasta (pokój 229). 
 
Obecność Członków Komisji – wg załączonej listy obecności. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
1. Artur Maruszczak – I Zastępca Prezydenta Miasta ds. gospodarki przestrzennej i 

inwestycyjno-remontowej; 
2. Monika Orpel-Śmigielska - kierownik Biura Prawnego; 
3. Małgorzata Jarosz Wojtarowicz - kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i 

Planowania Przestrzennego; 
4. Gabriela Helbin-Golasz - kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa; 
5. Alicja Górska- Prezes Kędzierzyńsko-Kozielskiego Parku Przemysłowego; 
6. Stanisław Węgrzyn- Dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w 

Kędzierzynie-Koźlu; 
7. radny Adam Oczoś. 
 
Ad 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu nr 36 z dnia 20 lutego 2018 r. 
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia przebiegu drogi gminnej nr 

107869 O w ciągu ul. Powstańca Filipa Pieli, ul. Sławęcickiej, ul. Josepha von 
Eichendorffa na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa 
własności nieruchomości gruntowej niezabudowanej, składającej się z działek nr 
1049/16, 1049/17, 1049/18 i 1049/19 k.m. 7, położonej w Kędzierzynie-Koźlu obręb 
ewidencyjny Kłodnica przy ul. Józefa Chełmońskiego.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ,,Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy  
Kędzierzyn-Koźle w 2018 roku”. 

7. Zagospodarowanie terenów zieleni miejskiej - informacja wynika z planu pracy 
komisji. 

8. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
9. Zakończenie obrad. 
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Przewodnicząca komisji Beata Łobodzińska poinformowała, że do proponowanego porządku 
obrad wpłynęły materiały dodatkowe: w dniu 16.03. wpłyną projekt uchwały zmieniający 
uchwałę w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Kędzierzyn-
Koźle na finansowanie lub dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska 
i gospodarki wodnej oraz w dniu 15.03. wpłyną Plan Inwestycyjny Kędzierzyńsko-
Kozielskiego Parku Przemysłowego na 2018 r., które przewodnicząca komisji zaproponowała 
wprowadzić do porządku obrad komisji oraz zmienić kolejność omawianych punktów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie uzupełnionego porządku obrad..  
Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (6) 
Ewa Czubek, Beata Łobodzińska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Grażyna Radka, Dorota 
Zasłonka 
NIEOBECNI (1) 
Adam Sadłowski 
 
Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 
3. Przyjęcie protokołu nr 36 z dnia 20 lutego 2018 r.  
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ,,Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kędzierzyn-
Koźle w 2018 roku”. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia przebiegu drogi gminnej nr 107869 
O w ciągu ul. Powstańca Filipa Pieli, ul. Sławęcickiej, ul. Josepha von Eichendorffa na 
terenie miasta Kędzierzyn-Koźle. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa 
własności nieruchomości gruntowej niezabudowanej, składającej się z działek nr 1049/16, 
1049/17, 1049/18 i 1049/19 k.m. 7, położonej w Kędzierzynie-Koźlu obręb ewidencyjny 
Kłodnica przy ul. Józefa Chełmońskiego.  

7. Zaopiniowanie  projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu 
udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Kędzierzyn-Koźle na finansowanie lub 
dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej. 

8. Plan inwestycyjny Kędzierzyńsko Kozielskiego Parku Przemysłowego na 2018 r.  
9. Zagospodarowanie terenów zieleni miejskiej - informacja wynika z planu pracy komisji. 
10. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
11. Zakończenie obrad. 
 
Ad 3. 
Przyjęcie protokołu nr 36 z dnia 20 lutego 2018 r.  
 
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata 
Łobodzińska poinformowała, że protokół został spisany, został przesłany radnym na pocztę 
elektroniczną oraz znajduje się na sali obrad i w Biurze Rady Miasta. Nikt nie zgłaszał uwag. 
Zapytała, czy w tej chwili ktoś wnosi uwagi do ww. protokołu, wobec braku uwag poddała 
pod głosowanie protokół nr 36 z dnia 20 lutego 2018 r. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu nr 36 z dnia 20 lutego 2018 r..  
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Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (6) 
Ewa Czubek, Beata Łobodzińska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Grażyna Radka, Dorota 
Zasłonka 
NIEOBECNI (1) 
Adam Sadłowski 
 
Komisja bez uwag jednogłośnie (6 głosów ,,za”) przyjęła protokół nr 36/18. 
 
Ad 4. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ,,Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle w 2018 roku” 
(projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata 
Łobodzińska poprosiła otworzyła dyskusję w sprawie.  
 
Radna Ewa Czubek poprosiła o doprecyzowanie przez dyrektora Stanisława Węgrzyna- 
Dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu, jak należy  
rozumieć w praktyce zapis § 6 ust 3, o brzmieniu:  

 
Stanisław Węgrzyn, Dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-
Koźlu wyjaśnił, że wolno żyjącym chorym kotom jest udzielana pomoc, po tych zabiegach 
kotek zostaje pozostawiony w schronisku na czas leczenie, po tym czasie zostaje oddany 
osobie która go dostarczyła, aby wypuścić go w tym rejonie w którym został przebywał.  
 
Radna Ewa Czubek poinformowała, że przedstawiciele dwóch towarzystw zajmujących się 
wolno żyjącymi kotami w wielu rozmowach proponowali, aby chory kot po zbadaniu przez 
lekarza, wrócił do swojego środowiska bytowania a przedstawiciele towarzystwa podawaliby 
mu zalecone leki, uważają że nie ma potrzeby, aby zwierzę było przyjęte do schroniska lecz 
kierownik schroniska informuje, że musi chorego kota przyjąć na stan do schroniska i tam go 
leczyć. Zapytała o rozwiązanie tego problemu.  
 
Stanisław Węgrzyn, Dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-
Koźlu wyjaśnił, że w schronisku weterynarz jest tylko dwie godzinny dziennie i to jest 
największy problem, ma wtedy pod opieką ok. 80 zwierząt, po za tym koty przenoszą dużo 
chorób zakaźnych i muszą przejść kwarantannę. Zaproponował, aby wspólnie z kierownik 
Wydziały Ochrony Środowiska i Rolnictwa znaleźć rozwiązanie tej sytuacji, może to będzie 
zatrudnienie dodatkowych lekarzy.  
 
Radna Ewa Czubek poinformowała, że przedstawiciele trzech towarzystw opiekujących się 
zwierzętami wolno żyjącymi, odbyli rozmowę z kierownik schroniska, proponują zwiększenie 
środków na ten cel oraz podpisanie umów z dwoma gabinetami na leczenie wolno żyjących 
kotów i zawiązać umowę. Uważa, że środki na dożywanie i leczenie wolno żyjących kotów są 
również nie wystarczające a opieka powinna być dostępna od godz. 8 do 18. Proponuje 
zwiększyć pulę środków na ten cel. 
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Stanisław Węgrzyn, Dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-
Koźlu wyjaśnił, że dla schroniska będzie to duży problem, gdyż ma ustalone godziny 
karmienia, pielęgnacji. Więc przyjmowanie również w tym czasie chorych kotów będzie dla 
pracowników schroniska dużym problemem. 
 
Gabriela Helbin-Golasz - kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa wyjaśniła, że 
na ten rok środki na realizację tych zadań już zostały zaplanowane lecz podejmie rozmowy z 
prawnikami i propozycja zostanie rozważona.  
 
Radna Ewa Czubek poprosiła o przedstawienie tych informacji do najbliższej sesji. Zapytała 
czy radnym zostanie przedstawione sprawozdanie z wykonania Uchwały nr XLII/372/17 
Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Kędzierzyn-Koźle w 2017 r. Dlaczego nie zostają podane do publicznej wiadomości 
informacje o możliwości bezpłatnej kastracji psów i kotów, opłacane przez Gminę.  
 
Gabriela Helbin-Golasz - kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa wyjaśniła, że 
sprawozdanie z wykonania uchwały zostanie radnym przekazane, oraz stale gmina podaje do 
informacji publicznej i realizuje zadania dotyczące bezpłatnej kastracji psów  i kotów.  
 
Radna Grażyna Radka poinformowała, że sąsiadka emerytka zajmuje się wolno żyjącymi 
kotami lecz ma małą emeryturę i nie stać jej na zakup pokarmu,  poprosiła o podanie adresu 
towarzystwa zajmujących się kotami, które wspomogłyby tę  osobę w pomocy i dostarczyły 
by karmę.  
 
Radny Adam Oczoś zapytał dlaczego jest mowa o wolno żyjących kotach a nie o psach i 
innych zwierzętach.  
 
Gabriela Helbin-Golasz - kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa wyjaśniła, że 
tylko koty są zwierzętami wolno żyjącymi, natomiast psy są zwierzętami domowymi lub 
bezdomnymi które są wyłapywane i przebywają w schronisku. Wyjaśniła radnej Grażynie 
Radce, że bezdomnymi kotami zajmuje się Towarzystwo Opieki nad Zwierzętami.  
 
Wobec wyczerpania dyskusji przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i 
Środowiska Naturalnego Beata Łobodzińska poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ,,Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle w 2018 roku”..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Ewa Czubek, Beata Łobodzińska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Grażyna Radka, Adam 
Sadłowski, Dorota Zasłonka 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
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Ad 5.  
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia przebiegu drogi gminnej nr 107869 O w 
ciągu ul. Powstańca Filipa Pieli, ul. Sławęcickiej, ul. Josepha von Eichendorffa na terenie 
miasta Kędzierzyn-Koźle (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Przewodnicząca Komisji Beata Łobodzińska otworzyła dyskusję. Wobec braku osób chętnych 
do dyskusji przewodnicząca Komisji Beata Łobodzińska poddała pod pozytywne głosowanie 
projekt uchwały w sprawie ustalenia przebiegu drogi gminnej nr 107869 O w ciągu ul. 
Powstańca Filipa Pieli, ul. Sławęcickiej, ul. Josepha von Eichendorffa na terenie miasta 
Kędzierzyn-Koźle. 
 
Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia przebiegu drogi gminnej nr 107869 O w 
ciągu ul. Powstańca Filipa Pieli, ul. Sławęcickiej, ul. Josepha von Eichendorffa na terenie 
miasta Kędzierzyn-Koźle..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Ewa Czubek, Beata Łobodzińska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Grażyna Radka, Adam 
Sadłowski, Dorota Zasłonka 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Ad 6. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności 
nieruchomości gruntowej niezabudowanej, składającej się z działek nr 1049/16, 1049/17, 
1049/18 i 1049/19 k.m. 7, położonej w Kędzierzynie-Koźlu obręb ewidencyjny Kłodnica przy 
ul. Józefa Chełmońskiego (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Przewodnicząca Komisji Beata Łobodzińska otworzyła dyskusję.  
 
Radna Halina Mińczuk zapytała o lokalizację tej nieruchomości. 
 
Wyjaśnień udzieliła Małgorzata Jarosz Wojtarowicz - kierownik Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego. 
 
Przewodnicząca Komisji Beata Łobodzińska poddała pod pozytywne głosowanie projektu 
uchwały w sprawie w sprawie 
 
Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności 
nieruchomości gruntowej niezabudowanej, składającej się z działek nr 1049/16, 1049/17, 
1049/18 i 1049/19 k.m. 7, położonej w Kędzierzynie-Koźlu obręb ewidencyjny Kłodnica przy 
ul. Józefa Chełmońskiego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Ewa Czubek, Beata Łobodzińska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Grażyna Radka, Adam 
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Sadłowski, Dorota Zasłonka 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Ad 7. 
Zaopiniowanie  projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu udzielania 
dotacji celowej z budżetu Gminy Kędzierzyn-Koźle na finansowanie lub dofinansowanie 
kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej (projekt uchwały 
stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Przewodnicząca Komisji Beata Łobodzińska otworzyła dyskusję. Wobec braku osób chętnych 
do dyskusji przewodnicząca Komisji Beata Łobodzińska poddała pod pozytywne głosowanie 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej z 
budżetu Gminy Kędzierzyn-Koźle na finansowanie lub dofinansowanie kosztów inwestycji z 
zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej.  
 
Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu udzielania 
dotacji celowej z budżetu Gminy Kędzierzyn-Koźle na finansowanie lub dofinansowanie 
kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Ewa Czubek, Beata Łobodzińska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Grażyna Radka, Adam 
Sadłowski, Dorota Zasłonka 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Ad 8.   
Plan inwestycyjny Kędzierzyńsko Kozielskiego Parku Przemysłowego na 2018 r.  
(informacja stanowi załącznik do nin. protokołu)   
 
Przewodnicząca Komisji Beata Łobodzińska  przywitała Prezes KKPP Alicję Górską.  
 
Prezes Kędzierzyńsko Kozielskiego Parku Przemysłowego Alicja Górska poinformowała, że 
komisji został przedstawiony materiał pisemny.  
 
Radny Adam Oczoś zapytał o przedsięwzięcia wspólne i listę priorytetów.  
 
Prezes Alicja Górska wyjaśniła, że spółka z bieżących środków oraz własnej działalności 
posiada środki, również na lokacie znajduje się kwota pochodząca ze sprzedaży terenów 
portowych. Środki te zostaną przeznaczone na wyznaczone cele spółki.  
 
Radny Adam Oczoś zapytał czy lista priorytetów jest znana.  
 
Prezes Alicja Górska wyjaśniła, że jest to decyzja zarządu oraz udziałowców. Nie jest jej 
znana lista priorytetów.   
 
Radna Grażyna Radka zapytała o sukcesy z przynależności do Katowickiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej.  
 



 7

Prezes Alicja Górska wyjaśniła, że dzięki przynależności do Katowickiej Strefy inwestor 
może uzyskać wiele zwolnień, Zaproponowała, że wystosuje pismo do strefy KSSE z 
pytaniem ilu inwestorom polecono powierzchnie Kędzierzyńsko Kozielskiego Parku 
Przemysłowego. 
 
Radna Ewa Czubek zapytała dlaczego w KRS nie został uzupełniony wpis i dane nowego 
Prezesa. 
 
Prezes Alicja Górska wyjaśniła, że uzupełnianie zapisu w KRS trwało długo z uwagi, ze 
temat został zlecony pracownikowi, który w między czasie przebywał na zwolnieniu 
lekarskim. Na chwilę obecną zapis w KRS jest poprawny.    
 
Przewodnicząca Komisji Beata Łobodzińska poinformowała, że komisja zapoznała się i 
przyjęła plan inwestycyjny przedstawiony przez Kędzierzyńsko Kozielski Parku 
Przemysłowy. 
 
Ad 9.  
Zagospodarowanie terenów zieleni miejskiej (informacja stanowi załącznik do nin. 
protokołu)   
 
Przewodnicząca Komisji Beata Łobodzińska  powitała pana Tadeusza Głaza przedstawiciela 
Ligi Ochrony Przyrody poinformowała, że temat jest omawiany dopiero obecnie (w miesiącu 
marcu), gdyż przewodnicząca poprosiła strony, aby w miesiącach styczniu i lutym spotkali się 
i przeprowadzili rozmowy oraz ustalili wspólne stanowisko.  
 
Uczestnicząca w posiedzeniu Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa Gabriela 
Helbin-Golasz oraz Ogrodnik Miejski Piotr Paisdzior poinformowali, że rozmowy toczą się 
stale. Liga Ochrony Przyrody obecnie złożyła wniosek o ustanowienie 4 pomników przyrody. 
Trwa oczekiwanie na ekspertyzę, prawdopodobnie kiedy drzewa wypuszczą liście zostanie 
wystawiona ekspertyza, lecz pan Tadeusz jest bardzo niecierpliwy. Odnieśli się propozycji 
panem, poinformowali, że podejmują wiele działań zmierzających do poprawy zieleni 
miejskiej w Kędzierzynie-Koźlu. Ich działania są przemyślane, podparte ekspertyzami, 
zgodne z procedurami. Odbywa się wiele rozmów z panem w tym temacie, lecz po 
zakończonych rozmowach mieszkaniec wychodzi i ponownie składa pisemne prośby do 
Prezydent Miasta w omówionych wspólnie tematach.  
 
Mieszkaniec poinformował, że w tym temacie napisał kilka pism, na które oczekuje 
odpowiedzi. Szczególnie chodzi mu o jemiołę na drzewach. Zadowala go fakt, iż gmina 
prowadzi nasadzenia nowych drzew lecz uważa, że później nie dba się o nowe nasadzenia 
poprawnie, czyli nie podlewa się tych nasadzeń Przekazał ustnie swoje propozycje dot. 
pielęgnacji terenów zieleni miejskiej (wycinki, nasadzeń drzew, nawadnianiu drzew po 
inwestycjach, pielęgnacji powykonawczej, pielęgnacji nowej roślinności, zabezpieczenia 
chorych lub martwych drzew).  
 
Ogrodnik Miejski Piotr Paisdzior dodał, że przy nowych nasadzeniach firmy są zobowiązane 
do 3 letniej pielęgnacji (w ramach gwarancji) drzew w tym podlewaniu. Jeżeli drzewo się nie 
przyjmie lub zmarznie, to firma jest zobowiązana w ramach gwarancji do posadzenia nowego 
drzewa. Ogrodnik Miejski poinformował, że zawsze sprawdza czy drzewa są podlewane. 
Dodał, że po zakończonych inwestycjach nie oszczędza się na zieleni miejskiej.  
Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa Gabriela Helbin-Golasz wyjaśniła, że 
firmy zajmujące się przycinaniem i pielęgnacją wykonują prace starannie. Wiele lat temu 
bywało z tym różnie. Obecnie firmy prowadzące złą pielęgnację muszą liczyć się z karami 
pieniężnymi.  
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Radny Adam Sadłowski poinformował, że zgadza się ze słowami mieszkańca, że jest chaos w 
nasadzeniach i pielęgnacji zieleni miejskiej. Po zakończonych inwestycjach zamiast ziemi i 
trawy, zostaje piasek i gruz na którym nic nie wyrośnie. Liczy na przemyślną strategię  
Ogrodnika Miejskiego w  zakresie poprawy zieleni miejskiej.  
 
Ogrodnik Miejski Piotr Paisdzior poinformował, że zdradza się ze słowami radnego, że 
należy uporządkować zieleń miejską, lecz nastały czasy, że boją się wycinać drzewa, z uwagi 
na ogólną krytykę mieszkańców. Tak było przy wycince topoli przy al. Jana Pawła II gdzie po 
wycięciu kilku drzew wytrzymano kolejne wycinki.  
Radna Ewa Odulińska uważa, że najważniejsza jest zgoda i współpraca w tej dziedzinie a nie 
blokowanie inwestycji, uważa, że dzięki panu Ogrodnikowi Miejskiemu w mieście będą 
piękne i przemyślane nasadzenia. Czasami suche drzewa trzeba wyciąć, bo zagrażają 
mieszkańcom.  
 
Przewodnicząca Komisji Beata Łobodzińska zapytała o inwentaryzacje drzewostanu.  
 
Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa Gabriela Helbin-Golasz wyjaśniła, że 
nie ma inwentaryzacji wszystkich drzew, lecz jest prowadzona inwentaryzacja drzew w 
parkach oraz na bieżąco są prowadzone przeglądy. Nie zgadza się ze słowami  mieszkańca, 
który uważa, że każde drzewo które ma liście jest zdrowe. W latach poprzednich były 
prowadzone nie przemyślane nasadzenia drzew przy ulicach, posadzono drzewa kruche, zbyt 
blisko dróg i chodników. Obecnie chcąc powiększyć i poprawić warunki na drogach wiąże się 
to z usunięciem drzew. Natomiast w parkach szczególną uwagę zwraca się na najstarsze 
egzemplarze drzew, przycinając rosnące obok drzewa młodsze. Ważne jest bezpieczeństwo 
mieszkańców i dzieci  Wydział podejmuje przemyślane działania przy wycince narażając się 
na krytykę ze strony miłośników przyrody, Wydział wyprzedza niebezpieczne sytuacje.  
 
Mieszkaniec poinformował, że w Koźlu jest piękny park, ma jedenaście wejść, lecz nie ma 
ani jednej tablicy informacyjnej lub regulaminu jak należy się zachować się w parku np. w 
przypadku burzy lub przy wyprowadzaniu psa. Proponuje zachęcić mieszkańców do 
korzystania z komunikacji zbiorowej oraz rowerów, w trosce o ekologię. Proponuje sadzić 
drzewa kasztanowce, gdyż oddają dużo tlenu. Poprosił o minimalną wycinkę drzew przy 
planowaniu inwestycji miejskich. Brakuje również Zakładu Zieleni Miejskiej w gminie.  
 
Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa Gabriela Helbin-Golasz wyjaśniła, że 
Wydział podejmuje wiele działań w trosce o zieleń miejską.  
 
Ad 10. 
Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
Kolejny termin komisji został ustalony na 17 kwietnia 2018 r. o godz. 16.00 
 
Ad 11. 
Zakończenie obrad. 
 
Przewodnicząca komisji Beata Łobodzińska podziękowała za aktywne uczestnictwo po czym 
o godz. 17:40 zakończyła XXXVII posiedzenie komisji Urbanistyki, Architektury  
i Środowiska Naturalnego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.     
Protokołowała   
A. Dworaczek 
       PRZEWODNICZĄCA KOMISJI 
        
        Beata Łobodzińska 


